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PROTOKÓŁ  Nr V/2007 
V sesji Rady Miasta Ostrów Mazowiecka 

z dnia 28 marca 2007 roku . 
 

 

Stan Radnych Rady Miasta             -   21, 

Liczba Radnych obecnych na sesji  -  21 ( 100% %) 

W obradach sesji Rady Miasta udział wzięli: 
1. p. Mieczysław Szymalski  - Burmistrz Miasta, 
2. p. Jerzy Pawluczuk  - Z-ca Burmistrza Miasta, 
3. p. Tomasz Skibicki   - Sekretarz Miasta, 
4. p. Renata Trojanowska - Skarbnik Miasta, 
5. p. Dariusz Chmielewski  - Radny Rady Powiatu 
6. p. Marek Kamiński   - Radny Rady Powiatu 
7. p. Zbigniew Kamiński   - Starosta  Powiatu Ostrowskiego 
8. p. Anna Bałdyga   - Radca Prawny Urzędu Miasta, 
9. p. Wojciech Roszuk  - Naczelnik Wydziału OPO Urzędu Miasta, 
10. p. Halina Ambroziak  - Naczelnik Wydziału PNR Urzędu Miasta, 
11. p. Izabela Lenkiewicz - Naczelnik Wydziału RB Urzędu Miasta, 
12. p. Grzegorz Czyronis  - Naczelnik Wydziału ITS Urzędu Miasta, 
13. p. Brygida Mościcka   -  Naczelnik Wydziału IPE Urzędu Miasta, 
14. p.  Wanda Wiśniewska -  Kierownik USC 
15. p. Lidia Runo    - Podinspektor ds. rozwiązywania problemów 

Alkoholowych 
16. p. BoŜenna Rostkowska  - Dyrektor Miejskiego Domu Kultury, 
17. p. ElŜbieta Chojnacka - Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej, 
18.  p. Leszek Mościcki          - Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sport i Rekreacji, 
19. p. Witold Zadroga  - Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej 
      i Mieszkaniowej Sp. z o.o., 
20. p. Tadeusz Pianka  - Prezes Zakładu Energetyki Cieplnej  Sp. z o.o., 
21. p. Adam Rukat   - Prezes Towarzystwa Budownictwa Społecznego 

Sp. z o.o., 
22. p. Barbara Kędziora   - Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, 
23. p. Anna Łępicka   - Dyrektor Miejskiego Zakładu Obsługi Jednostek 

Oświatowych  
24. p. Danuta Szulęcka   - Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 1 
25. p. Waldemar Pałys  - Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 3 
26. p. Dorota Ambroziak   - Dyrektor Gimnazjum Publicznego Nr 1 
27. p. GraŜyna Kempisty   - Dyrektor Gimnazjum Publicznego Nr 3 
28. p. Jerzy Bauer   - Dyrektor ZSP Nr 1 
29. p. Dorota Ambroziak   - Dyrektor ZSP Nr 2  
30. p. Danuta śyjewska   - Dyrektor Przedszkola Nr 1 
31. p. Joanna Wójcik    - Dyrektor Przedszkola Nr 2 
32. p. Anna Twardowska  - Dyrektor Przedszkola Nr 3  
33. p.  Sebastian Szydlik   - Prezes Stowarzyszenia „Nadzieja  Przeciw Biedzie  



i Bezrobociu” 
34. p. Sławomir Lewandowski  -  były  Komendant  Powiatowy Policji  
35. p. Andrzej Choromański  - Komendant Powiatowy Policji  
36. p. Józef Warchoł  - Z-ca Komendanta Państwowej StraŜy PoŜarnej 
37. p. GraŜyna Przewoźna   - V-ce Prezes Sądu Rejonowego 
38. p. Andrzej Andersz  - Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny 
39. p. Mirosław Przastek   - Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej „Nasz Dom” 
40. p. Tadeusz Malec   -  V-ce Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej „Nasz Dom” 
41. p. Tomasz Milik   - uczeń ZS Nr 1 
42. Przedstawiciele prasy i telewizji lokalnej i regionalnej: Ostrowski Tygodnik  
43. Powiatowy, Kurier Ziemi Ostrowskiej, Tygodnik Ostrołęcki, Rozmaitości     

Ostrołęckie, Telewizja TELE-TOP. 
44. Mieszkańcy miasta przysłuchujący się obradom sesji / w tym  przedsiębiorca                                   

z ul. Wołodyjowskiego/. 
 
 

Obrady rozpoczęto  o godzinie  1300, zakończono o godzinie 1730. 

 

Punkt 1.  

Otwarcie     sesji,    uchwalenie    porządku    obrad i przyjęcie protokołu                   
IV  sesji Rady Miasta z dnia  24 stycznia  2007 r. 

 

 Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska dokonał otwarcia V zwyczajnej sesji 
Rady Miasta.  Następnie przywitał przybyłych na obrady Starostę Powiatu Ostrowskiego, 
Radnych Rady  Powiatu,  Radnych Rady Miasta, Burmistrza Miasta, Jego Zastępcę, 
Sekretarza i Skarbnika Miasta oraz  pozostałych gości w tym przybyłych mieszkańców 
miasta.  

 Następnie w związku ze zbliŜającą się  drugą rocznicą śmierci PapieŜa Jana Pawła II, 
wielkiego Człowieka, Polaka i Kapłana.  Rada Miasta , na  prośbę  Przewodniczącego                     
p. Krzysztofa Laski, uczciła pamięć  zmarłego minutą ciszy.  

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska stwierdził, Ŝe na stan 21 Radnych, 
obecnych na sesji  jest  21  Radnych, w związku z czym wszystkie uchwały podjęte w toku 
obrad będą prawomocne. 

 

  Rada Miasta przystąpiła do uchwalenia porządku obrad V-ej sesji. Przewodniczący 
Rady Miasta p. Krzysztof Laska  przypomniał, o tym Ŝe  Radni wraz z materiałami na sesję 
otrzymali proponowany porządek obrad w następującym brzmieniu: 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, uchwalenie porządku obrad i przyjęcie protokołu  z  IV sesji Rady 
Miasta.  

2. Interpelacje i zapytania. 

3. Informacja o realizacji programu „Bezpieczne Miasto – Ostrów Mazowiecka”               
w 2006r.  



4. Informacja o funkcjonowaniu StraŜy Miejskiej i osiągniętych efektach.  

5. Uchwała w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi  podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku 
publicznego na 2007 rok. 

6. Uchwała w sprawie zmiany budŜetu miasta uchwalonego Uchwałą  Nr IV/9/2007  
Rady Miasta  Ostrów Mazowiecka z dnia 24 stycznia 2007 r. 

7. Uchwała w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu w Banku 
Spółdzielczym   w Ostrowi Mazowieckiej. 

8. Uchwała w sprawie  regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych                                  
w przedszkolach, szkołach podstawowych i gimnazjach prowadzonych przez 
miasto Ostrów Mazowiecka.  

9. Uchwała w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości za usługi odbioru odpadów komunalnych oraz opróŜniania 
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych.  

10. Uchwały w sprawie nadania nazw nowym ulicom w mieście: 
a/  Płk. Mariana Raganowicza 
b/  Owocowa 
c/  Widna  

11. Informacja o pracy Burmistrza Miasta w okresie między sesjami. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i wolne wnioski oraz sprawy róŜne. 

13. Zakończenie obrad 

 

Następnie zwrócił się z  pytaniem o uwagi lub wnioski do proponowanego porządku 
obrad. 

Burmistrz Miasta p. Mieczysław Szymalski  wystąpił z wnioskiem o zdjęcie                          
z porządku obrad projektu Uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych 
przez właścicieli nieruchomości za usługi odbioru odpadów komunalnych oraz opróŜniania 
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych.  Burmistrz Miasta                         
p. Mieczysław Szymalski stwierdził, Ŝe jest to bardzo waŜna uchwała, która dotyczy 
wszystkich mieszkańców, w związku z tym musi być dobrze przygotowana. Dostarczony 
Radnym projekt uchwały  posiadał  nieścisłości i budził  wiele wątpliwości. Radni  zgłaszali 
uwago zwłaszcza co do  potrzeby wskazania cen jakie będą stosowane wobec  mieszkańców 
miasta.  Biorąc powyŜsze pod uwagę projekt zostanie przygotowany ponownie i wraz                       
z całością materiałów informacyjnych zwierających niezbędne analizy i kalkulacje zostanie  
przedstawiony pod obrady innej sesji.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska poinformował o tym, Ŝe w związku   
z wejściem w Ŝycie ustawy o ujawnieniu informacji o dokumentach organów bezpieczeństwa 
z  lat 1944-1990 oraz treści tych dokumentów Rada Miasta jest zobowiązana do 
powiadomienia Skarbnika Miasta i Sekretarza Miasta o obowiązku złoŜenia oświadczenia 
lustracyjnego zgodnie z art. 56.ust.1 ustawy. W związku z tym został przygotowany stosowny 
projekt uchwały. Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska wniósł o wprowadzenie 
ww. projektu Uchwały do Porządku obrad w miejsce  Uchwały  w sprawie ustalenia górnych 
stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi odbioru odpadów 
komunalnych oraz opróŜniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 
ciekłych. 



Rada Miasta w głosowaniu  jednogłośnie / 21 głosów „za”, 0 „przeciw” i 0 
„wstrzymujących się” /   zdjęła z porządku obrad projekt uchwały w sprawie ustalenia 
górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi odbioru 
odpadów komunalnych oraz opróŜniania zbiorników bezodpływowych i transportu 
nieczystości ciekłych. 

 

Następnie Rada Miasta w głosowaniu jednogłośnie / 21 głosów „za” , 0 „przeciw”                  
i 0 „wstrzymujących się”/ wprowadziła do Porządku obrad sesji pkt. 9 projekt uchwały                   
w sprawie  powiadomienia Skarbnika Miasta i Sekretarza Miasta Ostrów Mazowiecka                         
o obowiązku lustracyjnym.  

 

 W związku z powyŜszym  Przewodniczący Rady Miasta  p. Krzysztof Laska odczytał, 
a następnie poddał pod głosowanie proponowany  Porządek obrad.    

Rada Miasta w glosowaniu jednogłośnie 21 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw”                      
i 0 głosów „wstrzymujących się”  przyjęła Porządek obrad w następującym brzmieniu: 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, uchwalenie porządku obrad i przyjęcie protokołu  z  IV sesji Rady 
Miasta.  

2. Interpelacje i zapytania. 

3. Informacja o realizacji programu „Bezpieczne Miasto – Ostrów Mazowiecka”                       
w 2006r.  

4. Informacja o funkcjonowaniu StraŜy Miejskiej i osiągniętych efektach.  

5. Uchwała w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi  podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku 
publicznego na 2007 rok. 

6. Uchwała w sprawie zmiany budŜetu miasta uchwalonego Uchwałą  Nr IV/9/2007  
Rady Miasta  Ostrów Mazowiecka z dnia 24 stycznia 2007 r. 

7. Uchwała w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu w Banku Spółdzielczym   
w Ostrowi Mazowieckiej. 

8. Uchwała w sprawie  regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych                                  
w przedszkolach, szkołach podstawowych i gimnazjach prowadzonych przez miasto 
Ostrów Mazowiecka.  

9. Uchwała w sprawie powiadomienia Sekretarza Miasta i Skarbnika Miasta Ostrów 
mazowiecka o obowiązku lustracyjnym. .  

10. Uchwały w sprawie nadania nazw nowym ulicom w mieście: 
a/  Płk. Mariana Raganowicza 
b/  Owocowa 
c/  Widna  

11. Informacja o pracy Burmistrza Miasta w okresie między sesjami. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i wolne wnioski oraz sprawy róŜne. 

13. Zakończenie obrad 



  Następnie Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska poinformował zebranych 
o tym, Ŝe  Protokół z obrad IV sesji Rady Miasta z dnia 24 stycznia 2007 r.  zgodnie                           
z informacją podaną Radnym w zaproszeniu na sesję  wyłoŜony był do wglądu  w Biurze 
Rady Miasta i do dnia dzisiejszej sesji nie zgłoszono Ŝadnych uwag do jego  treści. 

          W związku z tym stwierdził, Ŝe Protokół z IV – ej sesji Rady Miasta został przez Radę 
Miasta przyjęty bez uwag. 

 

 

Punkt 2.  
Interpelacje i zapytania. 

Radna p. Maria Bębenek   zwróciła się o wykonanie oświetlenia ul. Dolnej. Mieszka 
tam 6 rodzin, które wcześniej na własny koszt wykonały kanalizację i wodociąg oraz 
doprowadziły energię elektryczną.  Radna zwróciła się równieŜ o oznakowanie tej ulicy.  

Następnie Radna p. Maria Bębenek wystąpiła  o pilną naprawę nawierzchni ul. Białej. 
Ze względu na duŜy ruch po tej ulicy jej stan zagraŜa  bezpieczeństwu na drodze.     

 

Radny p. Tomasz Lewandowski nawiązując do realizacji obiektu na pl.  Waryńskiego  
zwrócił się z pytaniem czy umowa zawarta z   inwestorem przewiduje kary umowne za 
nieterminową realizację zadania.  Czy z tego tytułu  miasto moŜe spodziewać się  pieniędzy?  

Radny p. Andrzej Morawski nawiązał do audycji telewizyjnej na temat  losów 
rozbiórki tzw. Czerwoniaka tj. budynku komunalnego przy ul. Pocztowej, który uległ awarii 
budowlanej  w listopadzie 2006 r. Z audycji wynikało, Ŝe stan techniczny budynku był bardzo 
zły, groził zawaleniem. Radny p. Andrzej Morawski zwrócił się z pytaniem o to czy przed 
przystąpieniem do budowy  obiektu w bezpośrednim sąsiedztwie tego budynku  była 
wykonana  ekspertyza stanu technicznego Czerwoniaka. Zwrócił się o przedstawienie  Radzie 
Miasta ww. ekspertyzy. Zapytał się o to czy w związku z zaistniałą sytuacją zostały 
wyciągnięte konsekwencje w stosunku do winnych.  

Radny p. Marek Kukiełka  podniósł sprawę intensywnego ruchu  ul. 63- Rok, która  
nie ma chodnika i jednocześnie jest  początkiem trasy rowerowej.  Mieszkańcy skarŜą się  na 
to, Ŝe   od skrzyŜowania z ul. Traugutta ulica staje się torem wyścigowym,  mieszkańcy 
wnioskują o zamontowanie na drodze progu zwalniającego.  

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska poinformował o tym, Ŝe  odpowiedzi 
na zgłoszone interpelacje i zapytania Radnych zostaną udzielone w końcowym punkcie 
porządku obrad sesji tj. Nr 12   "Odpowiedzi na interpelacje i wolne wnioski oraz sprawy 
róŜne". 

 

 

 

 



Punkt 3. 
Informacja o realizacji  programu „Bezpieczne Miasto – Ostrów 
Mazowiecka” w 2006 r. 
 

 Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska poinformował o tym, Ŝe jak  
co roku Rada Miasta podejmuje temat bezpieczeństwa w mieście.                        
W związku z tym Radni otrzymali  obszerną informację o realizacji programu 
„Bezpieczne Miasto – Ostrów Mazowiecka” w 2006 r.  Następnie zwrócił się do 
Przewodniczącego Komisji Oświaty,  Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw 
Socjalnych oraz Porządku Publicznego o przedstawienie opinii w przedmiotowej 
sprawie. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Kultury, Fizycznej, Zdrowia, Spraw 
Socjalnych oraz Porządku Publicznego p. Krzysztof Łukaszewski  poinformował               
o tym, Ŝe w dniu 23 marca 2007 r. Komisja dokonała analizy informacji o realizacji 
programu  „Bezpieczne Miasto – Ostrów Mazowiecka” w 2006 r.  W posiedzeniu 
udział wzięli przedstawiciele Komendy Powiatowej Policji, Powiatowej Komendy 
Państwowej Starzy PoŜarnej, Powiatowego Państwowego Inspektora Sanitarnego                  
i  Prokuratury Rejonowej. Wynikiem przeprowadzonej analizy materiałów 
informacyjnych i szerokiej dyskusji zebranych jest stwierdzenie, Ŝe  stan 
bezpieczeństwa i porządku publicznego w mieście stale się poprawia. Efekt ten 
uzyskiwany jest w duŜej mierze dzięki stałej i pozytywnej współpracy  róŜnych 
organów i jednostek. Działania ukierunkowane są głównie na  ograniczenie 
przestępczości oraz eliminację innych zagroŜeń  mogących wpływać na 
bezpieczeństwo, a co za tym idzie wzrost poczucia bezpieczeństwa ostrowskiej 
społeczności.  Szczególne znaczenie mają tu działania profilaktyczne wśród 
młodzieŜy, prowadzone przez dyrektorów szkół podstawowych i gimnazjów 
realizowane  samodzielnie oraz w połączeniu  Powiatową Komendą Policji.   

Następnie Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Łukaszewski przedstawił 
waŜniejsze wątki dyskusji odbytej podczas posiedzenia: 

-  przekroczenia  norm zawartości fenolu i formaldehydu w powietrzu 
-  powstawanie , rozwój i skutki  posocznicy /sepsy/ 
- wzrost przestępczości nieletnich szczególnie jeśli chodzi  o  przekroczenia 

przepisów ustawy o przeciwdziałaniu narkomanii, wzrasta ilość rozbojów i wymuszeń. 
- duŜa rola monitoringu w poprawie stanu bezpieczeństwa w mieście,  
- potrzeba doposaŜenia  Komendy Powiatowej Państwowej StraŜy PoŜarnej  tj. 

planowany zakup podnośnika hydraulicznego.  
-  wzrost ilości przypadków niszczenia mienia społecznego, 
- konieczność  połoŜenia nacisku na współdziałanie między organami Policji                        

a społeczeństwem, nawiązywanie bliŜszych kontaktów.  
 
 Kończąc wystąpienie Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Łukaszewski  
stwierdził, Ŝe  dotychczasowa realizacja załoŜeń  Programu „Bezpieczne  Miasto – 
Ostrów Mazowiecka  daje wymierne efekty i napawa optymizmem na przyszłość. 
Bezpieczeństwo mieszkańców jest celem nadrzędnym zarówno dla samorządu 
miejskiego jak i wymienionych wyŜej organów i instytucji.  Na zakończenie w imieniu 



własnym całej Komisji i Przewodniczącego Komisji Oświaty poprzedniej kadencji  
Radny p. Krzysztof  Łukaszewski podziękował byłemu Komendantowi  Powiatowemu 
Policji p. Sławomirowi Lewandowskiemu  za owocną współpracę podczas  
sprawowania swojej funkcji w mieście. Jednocześnie nowemu Komendantowi Policji 
p. Andrzejowi Choromańskiemu  Ŝyczył kontynuacji obranej przez poprzednika linii 
pracy. 
 Radny p. Krzysztof Listwon  zwrócił się do byłego Komendanta Powiatowego 
Policji p. Sławomira Lewandowskiego o ocenę funkcjonowania i efektów wdroŜenia 
monitoringu w mieście, zwłaszcza w kontekście planowanego rozwoju sieci 
monitoringu.  Natomiast do nowego Komendanta Powiatowego Policji  p. Andrzeja 
Choromańskiego  wystapił o zwiekszenie ilości  patroli, które będą zwracały uwagę na 
źle zaparkowane samochody, zajęte / przez nieuprawnione samochody/ miejsca 
parkingowe dla osób niepełnosprawnych oraz wjeŜdŜanie duŜych samochodów 
cięŜarowych na drogi osiedlowe/ mimo zakazu ruchu/ i parkowanie na  chodnikach.   
 Radny p. Krzysztof Listwon zwrócił się z pytaniem o to czy  w mieście jest 
realizowany jest system sądów  24-ro godzinnych.   
 
 Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska podniósł problem bardzo 
szybkiej i brawurowej jazdy młodych kierowców zwłaszcza podczas weekendów. 
Problem ten narasta i powoduje bardzo duŜe zagroŜenia dla stanu bezpieczeństwa 
publicznego  na miejskich drogach. Zwrócił się do przedstawicieli Policji  o zajęcie się 
problemem.  
 Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Eugeniusz Gałązka  podziękował                      
p. Sławomirowi Lewandowskiemu za współpracę jeszcze z czasów, gdy p. E. Gałązka 
był Naczelnikiem Urzędu Skarbowego.  Podkreśli, fakt, Ŝe miasto staje się oraz 
bezpieczniejsze i wyraził nadzieję, Ŝe  będzie tak nadal.  
 
 Zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej StraŜy PoŜarnej p. Józef 
Warchoł  poruszył sprawę utrudnień w ruchu pojazdów straŜackich na ul.                           
11 Listopada. Działający przy ul. 11 listopada „Zieleniak”  powoduje zwiększoną 
intensywność ruchu  a często źle parkowane samochody  utrudniają wyjazd  
samochodów do akcji. Zdarza się, Ŝe  straŜacy muszą przestawiać samochody utrudnia 
to dotarcie  do poŜaru czy wypadku. W związku z tym w imieniu Komendy 
Powiatowej Państwowej StraŜy PoŜarnej   wystąpił  o reorganizację ruchu na ul.                
11 Listopada a najlepiej o rozwaŜenie moŜliwości  zmiany lokalizacji zieleniaka.                    
W dalszej kolejności p. Józef Warchoł  stwierdził, Ŝe  ilość interwencji  StraŜy 
PoŜarnej w mieście w latach 2005 – 2006  utrzymuje się na stałym poziomie  204 – 
207 interwencji.  Na zakończenie  swojego wystąpienia  poinformowała o planach 
zakupu  podnośnika hydraulicznego, którego koszt wynosi ok. 1 mln. zł.  Wystąpił z 
wnioskiem o wsparcie  finansowe tego przedsięwzięcia.  
 
 Radny p. Andrzej Morawski potwierdził,  Ŝe wyjazd  z Komedy StraŜy PoŜarnej 
jest bardzo utrudniony,  stwierdził, Ŝe budując nowe obiekty StraŜy naleŜało rozwaŜyć 
przeniesienie jej na obrzeŜa miasta. Dodał,  Ŝe zmiana lokalizacji  Zieleniaka będzie 
bardzo  utrudniona. Nawiązując do wypowiedzi Radnego p. Krzysztofa Listwona  dot. 
złego parkowania w mieście, stwierdził, Ŝe złe parkowane wynika często z faktu braku 



odpowiedniej ilości  miejsc parkingowych. Być moŜe kierowcy wcale nie chcą 
parkować w miejscach niedozwolonych ale sytuacja  ich do tego zmusza. Radny 
dodał,  Ŝe działające w mieście  instytucje tj. Urząd Skarbowy czy ZUS nie posiadają  
parkingu dla petentów, wyraził obawę czy decyzje władz  samorządowych                               
o kolejnych inwestycjach w centrum  bez zabezpieczenia odpowiedniej ilości miejsc 
parkingowych  nie wpłyną na pogorszenie sytuacji w zakresie parkowania w mieście. 
 
 Pułkownik  Andrzej Choromański, Komendant Powiatowy Policji   przedstawił  
się Radzie Miasta.  Komendant ma 47 lat, jest Ŝonaty ma 2 synów. Stwierdził, Ŝe  
przejmuje bardzo dobrą jednostkę  i dołoŜy wszelkich starań aby stan bezpieczeństwa 
w mieście nadal się poprawiał.  
  
 Odpowiadając na pytania zebranych  p. Sławomir Lewandowski  Były 
Komendant Powiatowy Policji wyjaśnił, Ŝe  wprowadzenie  monitoringu ma same 
zalety. Obecna ilość kamer  jest  odpowiednikiem pracy 42 policjantów w trybie 
trzyzmianowym.   Lokalizacja kamer była  poprzedzona  wieloma  analizami.                         
Z perspektywy czasu widać, Ŝe  o  ok. 70%  spadła przestępczość w tych rejonach.  
Monitoring ma  równieŜ  charakter działań profilaktycznych. Podkreślił,  Ŝe 
wyeliminowano  z terenu miasta  „odwiedziny” grup przestępczych z Wyszkowa, 
Wołomina czy Wielbarka. Podkreślił, równieŜ zalety  zastosowania na ulicach miasta 
fotoradaru, co w znacznym stopniu przyczyniło się do ograniczenia prędkości na 
ulicach miasta i poprawy bezpieczeństwa.  Na zakończenie swojej wypowiedzi 
podziękował  za dobra  owocną współpracę z Burmistrzem  i Radą Miasta. 
 
 Radna p. Małgorzata Bartkiewicz opowiedziała się za przeniesieniem 
„Zieleniaka” z ul. 11 Listopada na teren targowiska Miejskiego przy                                        
ul. Broniewskiego.  Radna  stwierdziła, Ŝe  Policja interweniuje w sprawie źle 
zaparkowanych samochodów, czego sama doświadczyła.  
 
 Radny p. Mieczysław Pasztaleniec uznał, Ŝe działania  słuŜb porządkowych 
powinny  być ukierunkowane  na piesze patrole, pouczenia, prewencję i nawiązywanie  
bezpośrednich kontaktów ze społeczeństwem. Istotną sprawą jest budowanie zaufania 
między   Policją a społeczeństwem mandaty powinny być ostatecznością. 
 
 Radny p. Krzysztof Łukaszewski zwrócił się z pytaniem czy przy rozbudowie  
Komendy Państwowej StraŜy PoŜarnej nie była rozwaŜana inna lokalizacja. ZauwaŜył,  
Ŝe jeśli  „Zieleniak” zostanie  przeniesiony to teren te zapewne zostanie w inny sposób 
zagospodarowany poprzez np. wybudowanie sklepu, co równieŜ będzie się wiązało                
z ruchem  i parkowaniem samochodów.  Zdaniem Radnego przeniesienie „Zieleniaka„ 
nie rozwiąŜe problemów komunikacyjnych w tym rejonie.  
 
 Wiceprezes Sadu Rejonowego w Ostrowi Mazowieckiej p. GraŜyna Przewoźna  
odpowiadając na pytanie Radnego p. Krzysztofa Listwona wyjaśniła, Ŝe w mieście jest 
prowadzony system sądów 24-ro godzinnych. Prowadzone są dyŜury sędziów, 
prokuratorów i adwokatów,  orzekanie odbywa się w godz. 800-1600 przez 7 dni                    
w tygodniu.  



 
 Burmistrz Miasta p. Mieczysław Szymalski  poinformował zebranych o tym, Ŝe  
przed rozbudową  Komendy Państwowej StraŜy PoŜarnej była propozycja 
przeniesienia jej na ul. RóŜańską, jednak ta koncepcja nie została zrealizowana. Pisma 
o przeniesienie „Zieleniaka „ z ul. 11 listopada wpływały juŜ wielokrotnie, obecnie 
najbardziej  logicznym rozwiązaniem wydaje się przeniesienie  go na teren 
Targowiska Miejskiego przy ul. Broniewskiego.  Targowisko  Miejskie powinno 
działać i przynosić dochody przez cały tydzień.  Obecnie wykonywany tam jest 
parking, planowana jest  modernizacja ogrodzenia i wykonanie pasa zieleni. 
Propozycja przeniesienia i zasady funkcjonowania „Zieleniaka„ na ul. Broniewskiego 
zostanie Radzie Miasta przedstawiona.   Decyzję o zmianie lokalizacji motywują takŜe 
względy bezpieczeństwa.    
 
 Nawiązując do  realizacji programu „Bezpieczne Miasto – Ostrów 
Mazowiecka”  Burmistrz Miasta p. Mieczysław Szymalski poinformował o tym, Ŝe               
p. Sławomir Lewandowski jako Komendant Powiatowy Policji był inicjatorem 
zastosowania fotoradaru w mieście  i wdroŜenia systemu monitoringu.  Zarówno 
fotoradar jak i monitoring w znacznym stopniu przyczyniły się do poprawy stanu 
bezpieczeństwa publicznego w mieście.  Wzrosła  świadomość mieszkańców                         
o konieczności ograniczenia prędkości na drogach.  Zmniejszyła się przestępczość, 
mieszkańcy poczuli się bezpiecznej. Na zakończenie stwierdził, Ŝe współpraca władz 
miasta z byłym Komendantem Powiatowym Policji  p. Sławomirem Lewandowskim 
była wzorowa, natomiast nowemu Komendantowi p. Andrzejowi Choromańskiemu 
Ŝyczył dobrej i efektywnej pracy w mieście.  
 
 Następnie  Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska w imieniu 
własnym i całej Rady Miasta, wręczając kwiaty, podziękował  byłemu Komendantowi 
Powiatowemu Policji p. Sławomirowi Lewandowskiemu za  pracę na rzecz miasta                  
i wkład w poprawę stanu bezpieczeństwa  Ostrowi Mazowieckiej.  
 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska 
serdecznie podziękował   autorom opracowań na temat realizacji Programu 
„Bezpieczne Miasto – Ostrów Mazowiecka” za ich przygotowanie i za przybycie na  
sesję tj.  Prezesowi Sądu Rejonowego, Prokuratorowi Rejonowemu, Powiatowemu 
Komendantowi Policji, Powiatowemu Komendantowi Państwowej StraŜy PoŜarnej i 
Państwowemu Powiatowemu Inspektorowi Sanitarnemu a takŜe dyrektorom miejskich 
szkół podstawowych i gimnazjów.   Dodał, Ŝe miasto zarezerwowało w swoim 
budŜecie środki na dofinansowanie zakupu podnośnika hydraulicznego dla  StraŜy 
PoŜarnej.  Zaapelował do Starosty Powiatu Ostrowskiego o  podęcie działań 
zmierzających do tego, aby pozostali wójtowie i  burmistrzowie z terenu powiatu 
równieŜ  wyasygnowali środki na ten cel.  

Starosta Ostrowski p. Zbigniew Kamiński  zobowiązał się do przedstawienia 
powyŜszej prośby wójtom i burmistrzom, jednak podkreślił, Ŝe w budŜetach gmin 
duŜe pozycje stanowią wydatki związane z utrzymaniem Ochotniczych StraŜy 
PoŜarnych.  

 



W związku z  zakończeniem dyskusji  Przewodniczący Rady Miasta                             
p. Krzysztof Laska stwierdził, Ŝe Rada Miasta  przyjęła informację o realizacji 
programu „Bezpieczne Miasto – Ostrów Mazowiecka” za 2006 r.  

 

 

Punkt 4 
Informacja o funkcjonowaniu StraŜy Miejskiej i osiągniętych efektach. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska poinformował zebranych                     
o tym, Ŝe Radni otrzymali Informację o funkcjonowaniu StraŜy Miejskiej                             
i osiągniętych efektach wraz z materiałami na sesję.   

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej , Zdrowia , 
Spraw Socjalnych oraz Porządku Publicznego p. Krzysztof Łukaszewski  
poinformował zebranych o tym, Ŝe Komisja przyjęła Informację o funkcjonowaniu  
StraŜy Miejskiej i osiągniętych efektach.  Dodał, Ŝe  obecnie oczekiwana jest 
nowelizacja ustawy, która umoŜliwi StraŜy Miejskiej korzystanie z fotoradaru. 
Wyraził zadowolenie z planowanego zakupu  słupów do umieszczenia fotoradaru. 
Zdaniem Radnego lokalizacja słupów i urządzenia  w nowych miejscach jest 
korzystniejsza od instalowania progów zwalniających na  drogach. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Eugeniusz Gałązka stwierdził, Ŝe 
działalność  StraŜy Miejskiej jest bardzo waŜna, zwłaszcza  w zakresie  utrzymania 
czystości i porządku w mieście.  Podkreślił, Ŝe Policja i StraŜ Miejska mają wiele 
wspólnych zadań, w związku z tym  naleŜy podejmować wspólne działania. Radny 
stwierdził, Ŝe   ok. 90% pracy ostrowskiej  StraŜy Miejskiej  jest związana                              
z funkcjonowaniem fotoradaru.  Jednak w mieście sprawy porządku i czystości 
pozostawiają wiele do Ŝyczenia, DuŜo terenów zwłaszcza administrowanych przez 
miasto lub miejskie jednostki  wymaga uporządkowania i oczyszczenia.  Władze 
miasta mają moŜliwości prawne  wyegzekwowania utrzymania czystości i porządku na 
prywatnych terenach, i naleŜy te moŜliwości wykorzystywać. Jako przykład podał 
zaśmiecony las wokół szpitala,  nieuporządkowany teren na byłej stacji PKP/ 
zalegające obcięte gałęzie/, chwasty na chodnikach, zachwaszczone prywatne 
nieruchomości itp. Radny stwierdził, Ŝe z przedstawionej informacji  wynika, Ŝe StraŜ 
Miejska w 2006 r. nałoŜyła bardzo mało mandatów za brak czystości i porządku na 
posesjach, ilość tych mandatów jest niewspółmiernie mała do ilości  nieruchomości               
w mieście. Radny p. Eugeniusz Gałązka podkreślił, Ŝe intencją jego wypowiedzi nie 
jest zwiększenie ilości mandatów  i stosowanie kar a jedynie doprowadzenie do 
poprawy stanu czystości i porządku w mieście.  Kwestia czystości i estetyki miasta jest 
bardzo istotna dla wielu mieszkańców.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska  poinformował o tym, Ŝe 
temat  porządku w mieście wielokrotnie poruszał w rozmowach z  Komendantem 
StraŜy Miejskiej. W ubiegłym tygodniu odbył spotkanie z Burmistrzem Miasta                          
i  Prezesem ZGKiM Sp. z o.o.  w sprawie konieczności oczyszczenia pasów 



drogowych. Efektem tego spotkania  jest oczyszczenie pasów drogowych w mieście 
poprzez tzw. ręczne zbieranie. Obecnie trwają prace nad wypracowaniem  stałej formy  
sprzątania pasów drogowych. Podkreślił, Ŝe sprawa  utrzymania porządku wymaga  
długich i wielorakich działań, zaapelował do dyrektorów szkół o  prowadzenie 
edukacji w tym zakresie  wśród dzieci i młodzieŜy.  Dodał, Ŝe obecnie na ulicach jest 
mało koszty na śmieci ale wynika to z tego, osoby które nie posiadają umów na  
wywóz odpadów, wyrzucają do nich śmieci.    Z chwilą zwiększenia ilości umów na 
odbiór odpadów, zwiększy się ilość ulicznych koszy na śmieci. 

Radna p. Maria Bębenek  poparła inicjatywę sprzątania  pasów drogowych               
w mieście.  Wniosła o to aby StraŜ Miejska zwróciła uwagę na  tzw. szperaczy przy 
śmietnikach, którzy często robią wokół nich bałagan,  W dalszej kolejności  podniosła 
istotny problem jakim są sfory bezpańskich psów na terenie osiedli.  

Radny p. Jacek Wilczyński  podniósł sprawę braku działań w zakresie porządku 
w rejonie  ul.  Lubiejewska,  ul. Stacyjna czy PodchorąŜych Piechoty i ul. Sikorskiego. 
Chodniki tam są zanieczyszczone  i  połamane, wokół rosną zaniedbane krzaki.  

 

W związku z zakończeniem dyskusji Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof 
Laska stwierdził, Ŝe Rada Miasta przyjęła informację o  funkcjonowaniu StraŜy 
Miejskiej i osiągniętych efektach. Na zakończenie podziękował StraŜy Miejskiej za 
wkład pracy i zaapelował  o podejmowanie kolejnych owocnych działań. 

 

 

Punkt 5 
 Uchwała w sprawie  przyjęcia rocznego programu współpracy                   

z organizacjami pozarządowymi ora innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność poŜytku publicznego  na 2007 r. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska poinformował zebranych                     
o tym, Ŝe Radni otrzymali  projekt  uchwały w sprawie  przyjęcia rocznego programu 
współpracy z organizacjami pozarządowymi ora innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność poŜytku publicznego  na 2007 r.  wraz z materiałami na sesję.   

Pan Dariusz Chmielewski Inspektor  ds. pozyskiwani funduszy europejskich 
przedstawił projekt uchwały.  Ustawa o działalności  poŜytku publicznego                              
i wolontariacie nakłada na samorządy lokalne obowiązek opracowania i przyjęcia                
w drodze uchwały rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi                
i innymi podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego. Podjęta                     
w listopadzie  2005 r. Uchwała w sprawie przyjęcia planu współpracy miasta Ostrów 
Mazowiecka z organizacjami pozarządowymi dała  podstawę pracom nad 
opracowaniem programu.  Na mocy ww. uchwały powołany został Zespół 
Konsultacyjny, który opracował projekt  programu. PrzedłoŜony projekt uchwały                  
w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy organizacjami pozarządowymi 
oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego  na 2007 r. 
określa: 



-cele programu, 
- przedmiot współpracy, 
- podmioty programu współpracy, 
 - zasady i formy współpracy,  
- zlecanie realizacji zadań publicznych, 
- zakres współpracy miasta Ostrów Mazowiecka z organizacjami 

pozarządowymi w 2007 r. 
- zasady współpracy w pozyskiwaniu środków z innych źródeł, 
- udział organizacji obywatelskich w działaniach programowych samorządu, 
- promocję działalności organizacji w mediach, 
- pomoc w nawiązywaniu kontaktów międzynarodowych, 

 

Zespół Konsultacyjny określił priorytetowe zadania objęte  programem na      
2007 r. tj: 

- nowatorskie formy organizacji czasu wolnego społeczności lokalnej, 
- przeciwdziałanie wykluczeniu społecznemu, 
- aktywne formy przeciwdziałania bezrobociu, 
- rozwijanie uzdolnień sportowych dzieci i młodzieŜy.  
 

Pan Dariusz Chmielewski poinformował o tym, Ŝe po uchwaleniu Programu 
powołany zostanie zespół  oceniający, ogłoszone zostaną konkursy, następnie 
Burmistrz Miasta zatwierdzi oferty i zostaną zlecone zadania.  

Na realizację programu  zaplanowano w budŜecie miasta kwotę 50 tys zł.  

 

Przewodniczący Komisji  Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw 
Socjalnych oraz Porządku Publicznego p. Krzysztof Łukaszewski przedstawił opinie 
Komisji w sprawie ww. projektu.  Komisja w głosowaniu 7 głosami „za”, przy                    
0 głosów „wstrzymujących” i 0 głosów „przeciw” pozytywnie zaopiniowała projekt 
Uchwały w przedstawionym kształcie.  

 

Głosów w dyskusji nie było.  

W związku z tym  Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska odczytał              
a następnie poddał pod głosowanie  projekt   Uchwały  w sprawie   przyjęcia rocznego 
programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność poŜytku publicznego  na 2007 r. 

  

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu 21 głosami „za” przy 0 głosów 
„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się” podjęła : 

Uchwałę Nr V/17/2007 

w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 
oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego  na 2007 r. 



Uchwała w załączeniu do Protokołu. 

 

 Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska  poinformował zebranych                
o tym, Ŝe w poprzedniej kadencji Rady Miasta członkiem Zespołu Konsultacyjnego                   
z ramienia Rady był Radny p. Bogusław Konrad, poniewaŜ  kadencja Zespołu 
Konsultacyjnego kończy się wraz z kadencją Rady Miasta  naleŜy wskazać 
reprezentanta Rady do nowego Zespołu  Konsultacyjnego.  Przewodniczący Rady 
Miasta p. Krzysztof Laska zaproponował aby w dalszym ciągu  Radę reprezentował   
Radny p Bogusław Konrad. W związku  z tym,  Ŝe zebrani nie zgłosili innych 
kandydatur ani uwag  Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, Ŝe Rada Miasta 
poprzez aklamację   wybrała Radnego p. Bogusława Konrada na swojego 
przedstawiciela  do Zespołu Konsultacyjnego. 

  

 

Punkt 6 
 Uchwała w sprawie zmiany budŜetu miasta uchwalonego Uchwałą 

Nr IV/9/2007 Rady Miasta Ostrów Mazowiecka z dni 24 stycznia 2007 r.    

 

 Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska  poinformował zebranych  o tym, Ŝe 
Radni otrzymali  projekt uchwały w sprawie  zmiany budŜetu miasta uchwalonego Uchwałą 
Nr IV/9/2007  Rady Miasta Ostrów Mazowiecka z dnia 24 stycznia 2007 r. wraz                                
z materiałami na sesję.  

Skarbnik Miasta p. Renata Trojanowska przedstawiła  projekt uchwały.  Konieczność 
dokonania zmian wynika z otrzymanej korekty wysokości udziału miasta w podatku 
dochodowym od osób fizycznych i  zwiększenia subwencji oświatowej. Projekt uchwały 
zakłada wzrost dochodów z opłaty skarbowej   jest to prognoza na podstawie wpływów                                
z 2006 r , subwencja  zostanie przeznaczona na remonty   w szkołach. PowyŜsze propozycje  
nie wymagają dokonywania radykalnych zmian  w budŜecie miasta, które planowane są na 
kwiecień  br.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Finansowej i Rozwoju  Społeczno –
Gospodarczego p. Krzysztof  Listwon  przedstawił opinię Komisji  dotyczącą powyŜszej 
Uchwały. Komisja w głosowaniu  5 głosami „za” przy 0 głosów „ przeciw” i 0 głosów 
„wstrzymujących się”  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w przedstawionym 
kształcie.  

Radny p. Zbigniew Krych   poinformował o tym, Ŝe Klub Radnych „Nasze Miasto” 
podjął decyzję o wstrzymaniu się od głosowania nad powyŜszym projektem uchwały. 
Zdaniem Klubu  proponowane zmiany w  budŜecie powinny być dokonane w kwietniu wraz z 
pozostałymi  korektami. Zakres prac w szkołach  powinien być równieŜ wtedy ustalony, bo 
prawdopodobnie w  innych placówkach oświatowych równieŜ będą zalecenia Sanepidu 
dotyczące  niezbędnych remontów.  

Skarbnik Miasta p Renata Trojanowska wyjaśniła, Ŝe przepisy dotyczące 
sprawozdawczości budŜetowej obligują do jak najszybszego wprowadzania zmian 
wynikających z prognoz Ministerstwa Finansów dot. dochodów budŜetu. Zmiany muszą być 



dokonywane  w ten sposób aby na koniec kwartału  plan finansowy  był zgodny z danymi 
przekazanymi przez Ministerstwo Finansów.  Podkreśliła, Ŝe nie moŜliwe jest wprowadzenie 
tych zmian na koniec kwietnia.  

W związku z brakiem dyskusji  Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska  
odczytał a następnie poddał pod głosowanie    Uchwałę  w sprawie   zmiany budŜetu miasta 
uchwalonego Uchwałą Nr IV/9/2007 Rady Miasta Ostrów Mazowiecka z dnia 24 stycznia 
2007 r.    

 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu 21 głosami „za” przy 0 głosów 
„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się” podjęła : 

Uchwałę Nr V/18/2007 

w sprawie zmiany budŜetu miasta na 2007 r.  uchwalonego Uchwałą Nr IV/9/2007  Rady 
Miasta Ostrów Mazowiecka z dnia 24 stycznia 2007 r. 

Uchwała w załączeniu do Protokołu. 

 

 

Punkt 7 
Uchwała w sprawie  zaciągnięcia długoterminowego kredytu w Banku 

Spółdzielczym w Ostrowi Mazowieckiej.  

 

Skarbnik Miasta p. Renata Trojanowska  przedstawiła projekt uchwały. Na 
podstawie  powyŜszej uchwały  zostanie zaciągnięty  kredyt długoterminowy na 
sfinansowanie wydatków nie znajdujących pokrycia w planowanych dochodach miasta 
związanych z budową  krytej pływalni.  Kredyt  zaciągnięty będzie w wys. 5.381.500 
zł. w Banku Spółdzielczym w Ostrowi Mazowieckiej. Bank został wyłoniony                        
w drodze przetargu. Bank Spółdzielczy przedstawił najkorzystniejsze warunki  m.in. 
oprocentowanie w skali roku w wys. 4 %.  Zaciągnięcie kredytu było planowane 
podczas uchwalania budŜetu miasta.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno- 
Gospodarczego p. Krzysztof Listwon przedstawił opinię w sprawie powyŜszej 
Uchwały. Komisja w głosowaniu  jednogłośnie 7 głosami „za” przy 0 głosów 
„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt 
Uchwały w przedstawionym kształcie.  

Radny p. Tomasz Lewandowski w imieniu  Klubu Radnych „Nasze Miasto” 
zwrócił się do Przewodniczącego Rady Miasta o ocenę moŜliwości miasta w zakresie 
absorpcji środków unijnych na zadania inwestycyjne. Dodał, Ŝe informacje uzyskane 
od prowadzących szkolenie Radnych nie napawały optymizmem. Prowadzący 
szkolenie  informowali, Ŝe  środki będą przyznawane na nowe inwestycje, a nie na juŜ 
rozpoczęte oraz na zadania z obszarów ekologii i informatyki.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska wyjaśnił, Ŝe nie jest właściwy 
do udzielenia odpowiedzi. Poinformował jednak, Ŝe wszystkie moŜliwe wnioski 



zostały złoŜone i być moŜe zostaną one uwzględnione.  W października będą dopiero 
pierwsze informacje na temat zakwalifikowania wniosków.  Ok. 15 kwietnia będą 
decyzje w sprawie 2 wniosków tj. budowy ul. Broniewskiego i modernizacji Ogródka 
Jordanowskiego. Zmiana ustawy daje moŜliwość aplikacji środków wstecz. Podkreślił, 
Ŝe niezaleŜnie od  decyzji prowadząc inwestycje miasto musi się zadłuŜać, aby potem  
otrzymać środki bo taka jest konstrukcja współfinansowania zadań środkami unijnymi.  

Burmistrz Miasta p. Mieczysław Szymalski  potwierdził, Ŝe pojawiła się 
moŜliwość pozyskania środków  na rozpoczęte juŜ inwestycje .  Umowa na realizację 
hali i basenu była tak skonstruowana , Ŝe wykonawca musiał zainwestować  ze swoich 
środków 30 %, dlatego dopiero w br miasto rozpoczęło finansowanie tej inwestycji.  
Niepokojącym jest fakt braku aktów wykonawczych / być moŜe dopiero będą                        
w listopadzie/  i braku rozpoczęcia naboru wniosków  o środki unijne  w edycji 2007 r. 
– 2013 r. Władze miasta śledzą na bieŜąco wszystkie moŜliwości i są przygotowywane  
odpowiednie  wnioski.  Dotychczas miasto  korzystało ze środków unijnych  
skierowanych w róŜne  obszary działania samorządów. Tylko wniosek  na 
dofinansowanie monitoringu nie został uwzględniony.  Podkreślił, Ŝe w ramach 
Urzędu Miasta funkcjonuje bardzo profesjonalna komórka zajmująca się sprawami 
pozyskiwania środków unijnych.  Zadeklarował, Ŝe miasto dołoŜy  wszelkich starań               
o pozyskanie środków   unijnych. 

Burmistrz Miasta p. Mieczysław Szymalski  zwrócił się do wszystkich Radnych 
o wsparcie działań  władz miasta w sprawie pozyskiwania środków unijnych. Obecnie 
miasto czeka na ogłoszenie naboru wniosków bo   jest przygotowane do złoŜenia 
wniosków w tym równieŜ na inwestycję pn „ Budowa Centrum Kultury i Rekreacji 
„Za Stawem”. Nie ma moŜliwości pozyskania środków na  budowę ulic w mieście, 
być moŜe  na drogi o charakterze ponadlokalnym np. na ul Broniewskiego, równieŜ 
przygotowywany jest wniosek o dofinansowanie przebicia ul. RóŜańskiej do                        
ul. Bursztynowej.   

Radna p. Maria Bębenek wyjaśniła, Ŝe  wątpliwości Radnych wzbudzone  
zostały przez informacje  uzyskane od prowadzących szkolenie, którzy stwierdzili, Ŝe  
pozyskanie środków na basen   będzie mało realne.  

 Radny p. Andrzej Morawski nawiązują do sektora  prywatnej 
przedsiębiorczości stwierdził, Ŝe nie spotkał się dotąd z moŜliwością pozyskania 
środków  unijnych na zadania rozpoczęte.   Podstawową zasadą oceniania wniosków 
jest to, Ŝe oceniane są projekty a nie realizowane inwestycje.  Radny wyjaśnił, Ŝe stąd 
pojawia się niepokój wśród Radnych. Dodał, Ŝe być moŜe przepisy dot. sektora 
samorządowego są inne.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska wyraził zadowolenie, z tego 
Ŝe przeprowadzenie szkolenie Radnych okazało się potrzebne i jest pozytywnie 
ocenione. Poinformował o tym, Ŝe w kwietniu jest planowane szkolenie na temat 
moŜliwości pozyskiwania środków unijnych przez miasto.  

 

W związku z zakończeniem  dyskusji  Przewodniczący Rady Miasta                          
p. Krzysztof Laska odczytał a następnie  poddał pod głosowanie   Uchwałę  w sprawie 



zaciągnięcia długoterminowego kredytu w Banku Spółdzielczym  w Ostrowi 
Mazowieckiej 

 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu 21 głosami „za” przy 0 głosów 
„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się” podjęła : 

Uchwałę Nr V/19/2007 

w sprawie  zaciągnięcia długoterminowego kredytu w banku Spółdzielczym w Ostrowi 
Mazowieckiej. . 

Uchwała w załączeniu do Protokołu. 

 

 

Punkt 8 
Uchwała w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych 

w przedszkolach, szkołach podstawowych i gimnazjach prowadzonych przez 
miasto Ostrów Mazowiecka.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska  poinformował zebranych                    
o tym, Ŝe  Radni otrzymali projekt Uchwały w sprawie  regulaminu  wynagradzania 
nauczycieli zatrudnionych w przedszkolach, szkołach podstawowych i gimnazjach  
prowadzonych przez miasto Ostrów Mazowiecka. 

Sekretarz Miasta p. Tomasz Skibicki przedstawił  projekt uchwały. Zgodnie                  
z przepisami ustawy Karta Nauczyciela organ prowadzący szkoły, uwzględniając 
strukturę zatrudnienia, określa corocznie dla nauczycieli poszczególnych stopni 
awansu zawodowego, w formie regulaminu, wysokości stawek dodatków za wysługę 
lat, dodatku motywacyjnego i funkcyjnego oraz szczegółowe warunki przyznawania 
tych dodatków, sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe oraz 
za godziny doraźnych zastępstw, a takŜe kryteria, tryb i zasady przyznawania nagród 
dla nauczycieli za ich osiągnięcia dydaktyczno – wychowawcze.   Te regulacje prawne  
nakładają równieŜ na organ prowadzący szkoły obowiązek uzgadniania takiego 
regulaminu ze związkami zawodowymi zrzeszającymi nauczycieli. Podkreślił, Ŝe 
uzgodnienia zostały juŜ dokonane, projekt przedmiotowego regulaminu uzyskał 
akceptację zarówno Zarządu Powiatowego Oddziału Związku Nauczycielstwa 
Polskiego w Ostrowi Mazowieckiej jak teŜ  Komisji Międzyzakładowej NSZZ 
„Solidarność” Pracowników Oświaty i Wychowania w Ostrowi Mazowieckiej.                     
W wyniku negocjacji z przedstawicielami związków zawodowych  wzrosła wysokość 
dodatku za wychowawstwo klasy. Łączna kwota zobowiązań z tytułu wynagrodzeń 
nauczycieli szkół i przedszkoli prowadzonych przez miasto mieści się w sumie 
przewidzianej na ten cel w budŜecie  na 2007 r.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw 
Socjalnych oraz Porządku Publicznego p. Krzysztof Łukaszewski poinformował                    
o tym, Ŝe  Komisja w głosowaniu 7 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów 



„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w przedstawionym 
kształcie.  

Radny p. Krzysztof Listwon zwrócił się z pytaniem  o to co było  gdyby organ 
prowadzący i związki nie osiągnęły konsensusu przy opracowywaniu  regulaminu.   

Sekretarz Miasta p. Tomasz Skibicki wyjaśnił, Ŝe  powstałby problem 
zwłaszcza dla organu prowadzącego, na którym ciąŜy obowiązek uchwalenia 
regulaminu.  Organ prowadzący musi doprowadzić do uzgodnienia regulaminu, 
związki zawodowe są nastawione roszczeniowo bez ponoszenia jakiejkolwiek 
odpowiedzialności.  Cała odpowiedzialność, w tym finansowa spoczywa na 
samorządzie.  

W związku z zakończeniem dyskusji Przewodniczący Rady Miasta                             
p. Krzysztof Laska odczytał a następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały                     
w sprawie  regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w przedszkolach, 
szkołach podstawowych i gimnazjach prowadzonych przez miasto Ostrów 
Mazowiecka. 

 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu 21 głosami „za” przy 0 głosów 
„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się” podjęła : 

Uchwałę Nr V/20/2007  

w sprawie   regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w przedszkolach, 
szkołach podstawowych i gimnazjach prowadzonych przez miasto Ostrów Mazowiecka 

 

Uchwała w załączeniu do Protokołu. 
 

 

Punkt 9 
Uchwała w sprawie  powiadomienia Skarbnika Miasta i Sekretarza Miasta 
Ostrów Mazowiecka o obowiązku lustracyjnym. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska poinformował o tym, Ŝe w związku   
z wejściem w Ŝycie ustawy o ujawnieniu informacji o dokumentach organów bezpieczeństwa 
z  lat 1944-1990 oraz treści tych dokumentów Rada Miasta jest zobowiązana do 
powiadomienia Skarbnika Miasta i Sekretarza Miasta o obowiązku złoŜenia oświadczenia 
lustracyjnego zgodnie z art. 56.ust.1 ustawy. W związku z tym został przygotowany stosowny 
projekt uchwały. 

Głosów w dyskusji nie było. 

W związku z tym, Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska  odczytał,                        
a następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie powiadomienia  Skarbnika 
Miasta i Sekretarza Miasta Ostrów Mazowiecka o obowiązku lustracyjnym.   

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu 21 głosami „za” przy 0 głosów 
„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się” podjęła : 



Uchwałę Nr V/21/2007 

w sprawie powiadomienia  Skarbnika Miasta i Sekretarza Miasta Ostrów Mazowiecka                    
o obowiązku lustracyjnym. 

 

Uchwała w załączeniu do Protokołu. 
 

 

Punkt 10 
 Uchwały w sprawie  nadania nazw nowym ulicom w mieście: 

A/    ul. Płk. Mariana Raganowicza 

 B/    ul. Owocowa 

 C/    ul. Widna 

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska  poinformował zebranych                 
o tym, Ŝe Radni otrzymali projekty Uchwał wraz ze wszystkimi  materiałami na sesję.  

Zastępca  Burmistrza Miasta p. Jerzy Pawluczuk  poinformował zebranych               
o tym, Ŝe  projekty uchwał zostały przygotowane w związku z wnioskami 
mieszkańców ulic, propozycje nazw wypłynęły od właścicieli nieruchomości 
znajdujących się przy omawianych ulicach.   Pracownicy Urzędu Miasta sugerują 
mieszkańcom aby propozycje  nazw nawiązywały do nazw istniejących juŜ ulic.  

Przewodniczący  Komisji Planowania Przestrzennego, Budownictwa                   
i Gospodarki Gruntami p. Edward Zalewski  przedstawił opinie Komisji w sprawie 
projektów uchwał w sprawie nadania nazw nowym ulicom  w mieście: 

a/  Płk. Mariana Raganowicza, 
 
Komisja w głosowaniu jednogłośnie  7 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw”                         

i 0 głosów „wstrzymujących się”  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały                    
w przedstawionym kształcie.  

Jednocześnie Komisja  wnosi o rozwaŜenie moŜliwości prawnej  wprowadzania   
skrótów nazw ulic, które posiadają długie nazwy. Skróty te powinny mieć podstawę 
prawną do powszechnego stosowania. Długie nazwy ulic są utrudnieniem                            
w codziennym Ŝyciu mieszkańców i obrocie prawnym  firm.  Z dotychczasowych 
obserwacji wynika, iŜ  nazwy ulic są powszechnie  upraszczane np. ul. 18 Pułku 
Artylerii Lekkiej  powszechnie znana jako ulica   18-tego  PAL-u. 

Ponadto Komisja proponuje aby na tabliczkach informujących o nazwie ulicy  
pod nazwiskiem patrona umieszczać informację kim on był. Umieszczanie 
przedmiotowej informacji będzie miało walor edukacyjno – poznawczy.  

 
 



b//  Owocowa 
Komisja w głosowaniu jednogłośnie  7 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw”                         

i 0 głosów „wstrzymujących się”  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały                    
w przedstawionym kształcie.  

 

c/  Widna,  

`Komisja w głosowaniu jednogłośnie  7 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw”                         
i 0 głosów „wstrzymujących się”  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały                    
w przedstawionym kształcie.  

 

 Radny p. Zdzisław Wilczyński rozwijając wniosek Komisji Planowania 
Przestrzennego, Budownictwa i Gospodarki Gruntami stwierdził,  Ŝe nazwa ulicy 
powinna być krótka i uŜyteczna w codziennym Ŝyciu.  Ma to znaczenie zwłaszcza przy 
wyrabianiu dokumentów przy rejestracji firm. Często systemy komputerowe  
wymuszają takie skróty. Długa nazwa rodzi konieczność jej skracania często 
dowolnego. Skraca się poprzez   odcinanie imion czy  stopni wojskowych itp. Długie 
nazwy nie mają waloru uŜytkowego,  nie stosuje ich nawet Urząd Miasta, co moŜna 
zaobserwować na tabliczkach z nazwami ulic jako przykład podał  róŜnie skracaną  
nazwę ul. Generała  Władysława Sikorskiego.  Nazwy ulic powinny być uŜywane                 
w takim brzmieniu w jakim   zostały uchwalone przez Radę Miasta.  Zgodnie              
z Rozporządzeniem  Ministra Infrastruktury  na posesjach powinna się znajdować  
tabliczka o wym. 19cm /25 cm z nazwą ulicy i numerem porządkowym, na tego typu 
tabliczce  nie zmieści się nazwa Pułkownika Mariana Raganowicza. Umieszczenie tej 
nazwy na tabliczce na skrzyŜowaniu ulic, wymaga wykonania tablicy  o długości                
140 cm,  a standardowa długość to  75 cm.  Radny p. Zdzisław Wilczyński  
zaapelował o uchwalenie nazwy w brzmieniu takim jakim będzie ona stosowana czyli 
nazwy ul. Raganowicza. Zdaniem Radnego uchwalenie przez Radę Miasta nazwy                           
ul. Pułkownika Mariana Raganowicza będzie fikcją, a nazwa będzie dowolnie 
skracana.  
  

Radny p. Krzysztof Łukaszewski stwierdził, Ŝe zgodnie z przepisami prawa                
w obrocie prawnym p. w ewidencji ludności naleŜy  stosować nazwy ulic w brzmieniu 
uchwalonym. 
  

Radny p. Andrzej Morawski wyjaśnił, Ŝe wniosek Radnego p. Zdzisława 
Wilczyńskiego zmierzał do tego aby ulicę nazwać ul. Raganowicza, wniósł                               
o przegłosowanie  tego wniosku lub,  jeśli są wątpliwości prawne, o odłoŜenie  tej 
kwestii do następnej sesji.    
  

Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska  stwierdził, Ŝe Rada Miasta 
nie jest upowaŜniona do tego aby nazwać ul. Raganowicza choćby z tego powodu, Ŝe 
Raganowiczów mogło być wielu. Ponadto dał, Ŝe pełna nazwa powinna być na 
tabliczkach na rogatkach ulic, jednak wyraził wątpliwość czy na tabliczce na posesji  
musi  być pełna nazwa, jeśli jest ona długa. Sprawa ta wymaga wyjaśnienia przez 



Radcę Prawnego.  Poparł wniosek  o umieszczanie na tabliczce  informacji  tym, kim 
był patron  danej ulicy. Wniosek ten moŜe być  rozwaŜony przy znakowaniu nowych 
ulic. Zaproponował podjęcie omawianej Uchwały, a opinia prawna w sprawie skrótów 
nazw ulic zostanie Radzie Miasta przedstawiona na następnej sesji.  
  

Radny p. Krzysztof Łukaszewski  jako przykład  wskazał na róŜnicę między 
Poncjuszem  Piłatem a Pułkownikiem Karolem Piłatem.  
  

Radna p. Maria Bębenek poddała pod rozwagę  wykonanie  oddzielnej  tablicy 
na ulicy z notą biograficzną patrona. Tablica taka spełniałaby rolę  edukacyjną. 
  

Radny p. Andrzej Morawski  stwierdził, Ŝe w Warszawie są nazwy:                               
ul. Mickiewicza, Słowackiego czy Kasprowicza mimo, Ŝe mieszka tam wiele osób 
posiadających te nazwiska.  W związku z  wątpliwościami Radny wniósł o odłoŜenie 
sprawy nazwy ul. Płk. Mariana Raganowicza  do czasu wyjaśnienia.   
 
 Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska stwierdził, Ŝe  pod obrady 
został poddany projekt Uchwały, który jest parafowany przez Radcę Prawnego, a więc 
jest zgodny z prawem, w związku z tym naleŜy poddać go pod głosowanie.  
 
 Radny p. Zdzisław Wilczyński stwierdził, Ŝe jeśli nazwa ma być pełna to                     
w projekcie uchwały winno być ul. Pułkownik Dyplomowany Marian Zbigniew 
Raganowicz.  Ponownie zaapelował o podjęcie uchwały w sprawie nazwy ulicy, która 
będzie powszechnie, jednobrzmiąco  stosowana   zarówno przez Urząd Miasta jak                   
i mieszkańców. Ponownie stwierdził, Ŝe głosowanie nad pełną nazwą będzie 
głosowaniem nad fikcją. 
 
 Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, Ŝe Rada powinna uchwalić nazwę                  
w pełnym brzmieniu a jeśli prawo dopuszcza stosowanie skrótów to będą one 
uŜywane.  
 
 Radny p. Stefan Przastek  stwierdził, Ŝe w całej Europie są  stosowane skróty 
nazw ulic.  Długie nazwy nie mieszczą się w rubrykach druków urzędowych. 
 
 Radny p. Andrzej Morawski wniósł  o odrzucenie projektu uchwały do czasu 
wyjaśnienia  powstałych wątpliwości do następnej sesji.  
 
 Radca Prawny p. Anna Bałdyga stwierdziła, Ŝe  w dniu sesji nie jest                               
w stanie  wypowiedzieć się na temat przepisów prawnych w sprawie nazewnictwa 
ulic. Dodała, Ŝe zapewne intencją wnioskodawców było nadanie imienia konkretnego 
patrona, w związku z tym naleŜy uchwalić nazwę ulicy w pełnym brzmieniu tak, aby 
nie było wątpliwości,  którego Raganowicza dotyczy. 
 
 Radny p. Krzysztof Listwon stwierdził, Ŝe nie moŜna poddać pod głosowanie  
wniosku o odrzucenie uchwały poniewaŜ jest on przeciwstawny do wniosku                          



o przyjęcie uchwały.  MoŜna w głosowaniu opowiedzieć się  „przeciw”  przyjęciu 
Uchwały. 
 
 Radny p. Andrzej Morawski wyjaśnił, Ŝe  wniosek dotyczył przełoŜenia sprawy 
nazwy  tej ulicy na następną sesję. 
 
 Przewodniczący Rady Miasta  stwierdził, Ŝe  wniosek  taki powinien być 
zgłoszony podczas  uchwalania Porządku obrad.  
 
 Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego, Budownictwa                             
i Gospodarki Gruntami  przypomniał, Ŝe sprawa nazwy tej ulicy była szeroko 
dyskutowana na posiedzeniu Komisji , podczas którego zgłaszano uwagi i sugestie, 
został wypracowany jednogłośnie wniosek.  Dodał, Ŝe podczas dyskusji na sesji 
pojawiają się nowe elementy, które naleŜało  rozwaŜyć na posiedzeniu Komisji.  
 
 Radna p. Maria Bębenek  zwróciła się z pytaniem czy jest moŜliwość prawna 
zapisania w Uchwale pełnej nazwy ulicy i skrótu, który mógłby być  zgodnie                           
z prawem  stosowany.  
  

Radca Prawny p. Anna Bałdyga stwierdziła, Ŝe nie ma takiej moŜliwości 
prawnej.  
 
 Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Eugeniusz Gałązka  zauwaŜył, Ŝe w tym 
rejonie miasta są nadawane nazwy ulic z zachowaniem pełnego nazwiska i stopnia 
wojskowego. Obecnie trudno byłoby zmienić wszystkie te nazwy. Niezręcznie, dla 
tego wielce zasłuŜonego człowieka i dla jego potomnych,  byłoby nagle nadać nazwę 
tylko w formie nazwiska  tj. ul. Raganowicza.  Dodał, Ŝe sprawa nazw ulic powinna 
być uporządkowana np. nazwa ul. Owocowa powinna dotyczyć głównej ulicy                      
w osiedlu, od której  powinna  odchodzić dopiero ul. Wiśniowa. Zaapelował                          
o  wyrozumiałość. 
 Radny p. Zdzisław Wilczyński po raz kolejny zaapelował o nie uchwalanie 
fikcji.  Zwrócił uwagę na  to, Ŝe długa nazwa sprawia ogromne trudności                               
w wypełnieniu  druków np. GUS- owskich. 
 
 W zawiązku z zakończeniem dyskusji  Przewodniczący Rady Miasta                           
p. Krzysztof Laska kolejno odczytał a następnie  poddał pod głosowanie  projekty 
uchwał w sprawie  nadania nazw nowym ulicom w mieście.  
 
 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu 14 głosami „za” przy                       
5 głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się” podjęła : 

Uchwałę Nr V/22/2007 

w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie maista Ostrów Mazowiecka                          
– ul. Płk. Mariana Raganowicza 

 



Uchwała w załączeniu do Protokołu. 
 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu 20 głosami „za” przy 0 głosów 
„przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym” podjęła : 

Uchwałę Nr V/23/2007 

w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta Ostrów Mazowiecka                          
– ul. Owocowa 

 

Uchwała w załączeniu do Protokołu. 
 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu 20  głosami „za” przy                           
0 głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym” podjęła : 

Uchwałę Nr V/24/2007 

w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta Ostrów Mazowiecka                                
– ul. Widna 

 

Uchwała w załączeniu do Protokołu. 
 
 

Punkt 11. 
 Informacja  o pracy Burmistrza Miasta w okresie między sesjami.  

 Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska  poinformował  zebranych                   
o tym,  Ŝe  Radni otrzymali wraz z materiałami Informację Burmistrza Miasta z pracy 
w okresie między sesjami.  

Pytań do przedłoŜonej Informacji nie zgłoszono. 

 

 W związku z tym, Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska  stwierdził, 
Ŝe Rada Miasta przyjęła informację Burmistrza Miasta z pracy w okresie między 
sesjami. 

 

 

Punkt 12.  
 Odpowiedzi na interpelacji  wolne wnioski oraz sprawy róŜne 

 Burmistrz Miasta p. Mieczysław Szymalski   odpowiadając na interpelację                    
w sprawie ul. 63 Rok. Wyjaśnił, Ŝe ulica ta jest  drogą   powiatową, w związku z tym  
zostanie złoŜony do Starostwa wniosek o  wykonanie progu zwalniającego. Dodał, Ŝe 



prawdopodobnie przepisy nie zezwalają na montaŜ progów zwalniających na tego typu 
drogach.   

 Nawiązując do interpelacji w sprawie realizacji obiektu na pl. Waryńskiego, 
Burmistrz Miasta p. Mieczysław Szymalski wyjaśnił, Ŝe stan surowy budynku miał 
być zakończony w grudniu 2006 r. Jednak ten termin nie został dotrzymany. Firma 
TORINO budująca obiekt  zwracała się o  zawarcie aktu notarialnego w sprawie 
przeniesienia prawa własności gruntu. Akt notarialny nie został zawarty. Zgodnie                       
z umową  jeśli firma nie wywiąŜe się ze swoich zobowiązań zapłaci na rzecz miasta 
kwotę 400 tys. zł. Wyraził nadzieję, Ŝe ta kwota wpłynie do kasy miasta, bo miasto za 
stan surowy uwaŜa stan zamknięty, a w miesiącu grudniu takiego stanu nie było.  Jeśli 
firma nie będzie chciała zapłacić to akt notarialny nie będzie podpisany i sprawa 
prawdopodobnie trafi do Sądu. Prawdopodobnie 14 kwietnia firma Carrefur otworzy 
swój sklep.  

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Eugeniusz Gałązka  zwrócił się                         
z pytaniem czy  jest sporządzony protokół w jakim stanie wtedy była inwestycja. 
Tylko odpowiedni dokument moŜe stanowić podstawę do domagania się                                
o odszkodowanie.  

Burmistrz Miasta p. Mieczysław Szymalski stwierdził, Ŝe  w sprawie realizacji 
inwestycji było wiele spotkań i są to sprawy oczywiste. Rada Miasta otrzyma  
stosowne informacje. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Łaska dodał, Ŝe  potwierdzeniem 
stanu faktycznego powinny być równieŜ zapisy  w dzienniku budowy. 

 

Zastępca Burmistrza Miasta p. Jerzy Pawluczuk  wyjaśnił, Ŝe ul. Dolna była 
wydzielona dopiero w zeszłym roku, stąd   prawdopodobnie brak  dotychczas 
tabliczki. Sprawa oświetlenia tej ulicy wymaga wykonania projektu, z którego będą 
wynikały koszty, dopiero wtedy moŜe zostać podjęta decyzja o realizacji.  

Następnie  poinformował o tym, Ŝe rozpoczęły się juŜ remonty ulic, a więc               
ul. Biała będzie takŜe  remontowana.  

 

Prezes  Towarzystwa Budownictwa  Społecznego Sp. z o.o. p. Adam Rukat  
przedstawił informację na temat realizacji zabudowy przy ul. Pocztowej                               
w sąsiedztwie  tzw. Czerwoniaka. Podejmując decyzję o realizacji zadania  został  
ogłoszony konkurs na wykonanie dokumentacji projektowej, w ramach  której  miała 
być wykonana ekspertyza stanu technicznego Czerwoniaka.  Ekspertyza została 
wykonana i zostało wysłane zapytanie  do Konserwatora Zabytków /Czerwoniak nie 
jest zabytkiem ale znajduje się strefie ochrony zabytków/. Konserwator Zabytków  
wydał pozytywną opinię w sprawie zabudowy. Dokumentację. wykonał                                   
p. E Siemieniuk.  Po zakończeniu procedury związanej z otrzymaniem pozwolenia na 
budowę  został ogłoszony przetarg na wykonanie zadania. Do przetargu zgłosiło się               
3 oferentów.  Wyłoniony wykonawca zatrudnił kierownika budowy p. E Siemieniuka 
/zgodnie z obowiązującym prawem/. TBS Sp. z o.o.  zatrudnił inspektora nadzoru                   
p. W Polak.   Podczas prowadzenia wykopów w dniu 7 listopada 2006 r.  nastąpiła 



awaria budowlana   budynku Czerwoniaka. Obecnie  prowadzone jest dochodzenie 
policyjne pod nadzorem Prokuratora w sprawie ustalenia winnych awarii, w związku     
z tym nie moŜna jeszcze wszcząć procedury odszkodowawczej. Inwestycja nie 
przyniosła start dla Spółki. TBS Sp z o.o. zamknęła się w 2006 r. wynikiem dodatnim, 
nie ma starty bilansowej. 

Radny p. Jana Heronimek  zwrócił się z pytaniem czy są stosowne zapisy                 
w dzienniku budowy. 

Prezes TBS Sp. z o.o. p. Adam Rukat  potwierdził, Ŝe w dzienniku budowy są 
obszerne zapisy dot.  prowadzonej inwestycji,  za wyjątkiem związanej z podjęciem 
robót budowlanych. Dokumentacja została  przeanalizowana przez policję                            
i dostarczona została do Prokuratora.    

Radny p. Mieczysław Pasztaleniec zwrócił się z pytaniem, kto realizował 
budowę, i jakie koszty zostały poniesione w związku z awarią  / w tym,  koszty 
wynajmu mieszkań dla mieszkańców Czerwonaka/. Radny zwrócił uwagę na to, Ŝe  
gdyby nie było  wydatków związanych z awarią budowlaną Spółka miałaby lepszy 
wynik finansowy za 2006 r. 

Prezes TBS Sp. z o.o. p. Adam Rukat wyjaśnił, Ŝe Inwestorem jest Spółka,  
przedsięwzięcie realizuje firma Bud - Max p  Jarosława Zadrogi. Koszty wówczas 
wyniosły ok. 40 tys. zł.  

 

Zastępca   Burmistrza Miasta p. Jerzy Pawluczuk  poruszył sprawę związaną                 
z realizacją inwestycji drogowych. W związku z trudnością w ustaleniu dokładnej 
wartości poszczególnych zadań, w trakcie ich realizacji pojawia się, czasami, 
konieczność niewielkiego zwiększenia wydatków na  dane zadanie / np.  środków 
wystarcza na realizację drogi do połowy wjazdu na posesję, a więc trzeba dołoŜyć 
niewielką kwotę  np. 500 zł na  wykonanie brakujących kilku metrów nawierzchni/. 
Czasami nie moŜna rozstrzygnąć  przetargu bo w budŜecie  zaplanowano nieco 
mniejszą kwotę od kwoty oferowanej przez wykonawców. Jednocześnie  zdarza się, Ŝe   
pozostają wolne  środki z innego zadania. Rada Miasta poprzedniej kadencji  
upowaŜniła Burmistrza Miasta do dokonywania  tego typu  przesunięć  drobnych 
wydatków pomiędzy poszczególnymi zadaniami rzeczowymi w okresie między 
sesjami Rady Miasta.  Przesunięcia te były następnie akceptowane  przez Radę Miasta 
w postaci dokonania stosownych zmian w budŜecie.  Omawiane upowaŜnienie                          
w znaczy sposób  usprawnia  realizację inwestycji. Zastępca Burmistrza Miasta                    
p. Jerzy Pawluczuk wyjaśnił, Ŝe ustawa o zamówieniach publicznych ogranicza  
zwiększanie środków maksymalnie do 20% wartości zadania. Na zakończenie 
wystąpił do Rady Miasta o udzielenie  omawianego upowaŜnienia. 

Radna p. Małgorzata Bartkiewicz  nawiązując do realizacji inwestycji pn. 
Centrum Kultury i Rekreacji „Z Stawem” i do informacji na temat realności 
otrzymania środków unijnych na to zadanie zwróciła się z pytaniem o plany dot. 
finansowania tej inwestycji. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska wyjaśnił, Ŝe Rada Miasta 
poprzedniej kadencji  podejmując  decyzję o budowie  hali i basenu głęboko 



analizowała  sprawę sfinansowania inwestycji.   Przygotowano dwa warianty 
finansowania, jeden uwzględniający środki pozyskane z zewnątrz i drugi zakładający 
finansowanie  tylko środkami własnymi z uwzględnieniem  kredytu.  W drugim 
przypadku  miasto zadłuŜone zostałoby do 2014 r. jednak ten kredyt nie wpłynąłby na 
wysokość bieŜących wydatków inwestycyjnych miasta.   Bez względu na  źródła 
finansowania  zadanie to będzie zrealizowane.  

Pan Kazimierz Król  - współwłaściciel Zakładu Budowlano – Handlowego  
przy ul. Wołodyjowskiego wystąpił w sprawie braku dojazdu samochodami 
cięŜarowymi do  firm działających w obrębie ul.  Podstoczysko, Wołodyjowskiego                
i Małkińskiej. Wystąpienie dotyczy ustawienia znaku zakazu ruchu samochodów 
cięŜarowych w ul. Wołodyjowskiego na odcinku od ul. Małkińskiej. Wystąpienie                
w załaŜeniu do Protokołu.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska   stwierdził, Ŝe  ustawiając 
znaki zakazu wjazdu dla samochodów cięŜarowych powinno się określać jakiego 
tonaŜu dotyczy zakaz.  

Zastępca Burmistrza Miasta p. Jerzy Pawluczuk   wyjaśnił, Ŝe temat dojazdu do 
zakładów działających na ul. Wołodyjowskiego był szeroko dyskutowany na 
posiedzeniu Komisji Planowana Przestrzennego, Budownictwa i Gospodarki 
Gruntami. Poprzedni plan przestrzennego zagospodarowania miasta zakładał, Ŝe                
ul. Wołodyjowskiego od ul. Małkińskiej stanowi ciąg pieszo – jezdny, natomiast od  
ul. Broniewskiego  była pełnowymiarową 12-sto metrowa drogą i miała być 
realizowana od strony ul. Broniewskiego. W związku z protestami  mieszkańców  od 
strony ul. Broniewskiego, przystąpiono  do wykonania nawierzchni                                        
ul. Wołodyjowskiego  od ul. Małkińskiej.  W związku  z wnioskami mieszkańców 
podczas uchwalania zmian do planu przestrzennego miasta dokonano zwęŜenia  
odcinka ul. Wołodyjowskiego  od ul. Broniewskiego i zmiany klasyfikacji na ciąg 
pieszo-jezdny. Jednocześnie zaplanowano  wykonanie przebicia od                                     
ul. Wołodyjowskiego do ul. Podstoczysko.  W momencie podjęcia czynności 
zmierzających do wykupu gruntów pod przebicie okazało się, Ŝe mieszkańcy nie 
zgadzają się na sprzedaŜ gruntu, a ponadto  pojawiły się roszczenia Gminy 
śydowskiej  co do tych terenów.   Od początku planowano, Ŝe  ruch samochodów 
cięŜarowych  w ul. Wołodyjowskiego odbywać się będzie od ul. Broniewskiego                      
w związku, z tym na odcinku od ul. Małkińskiej wykonano próg zwalniający, jest to 
droga przewidziana do ruchu lekkiego. Dojazd do omawianych nieruchomości jest od 
strony ul. Broniewskiego /jest to odcinek krótszy/. Obecnie zostanie poprawiony 
bieŜący stan  ul. Wołodyjowskiego i poszerzonego wjazdu w nią od                                      
ul. Broniewskiego.    Realizacja  ul. Wołodyjowskiego od ul. Broniewskiego 
uwzględnia  ruch samochodów cięŜarowych / zostanie wykonana tam odpowiednia 
podbudowa/. Wykonanie tego zadania jest utrudnione w związku z protestami 
właściciela jednej nieruchomości. Prawdopodobnie  nawierzchnia zostanie wykonana 
na odcinku do spornej nieruchomości.  

Naczelnik Wydz. ITS p. Grzegorz Czyronis poinformował o tym, Ŝe dojazd od 
ul. Podstoczysko został ograniczony poniewaŜ ul. R Kowalskiego jest  niedostosowana 
dla ruchu samochodów cięŜarowych.  Droga tam ma 5 m szerokości i  przejeŜdŜający 



samochód cięŜarowy uszkodził płot.  Dodał, Ŝe w tym czasie p. K. Król był obecny                  
i zgodził się na postawienie tego znaku .  

Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska  zapewnił mieszkańców, Ŝe 
władze miasta uznają racje mieszkańców i starają się problem rozwiązać.  Dodał, Ŝe są 
to problemy wynikające z zadawnionych decyzji   i  błędów.  Rejon ul. 
Wołodyjowskiego  był zawsze przeznaczony  na budownictwo usługowo-
mieszkaniowe, nigdy nie był terenem przemysłowym. W latach 80-tych, kiedy 
rozpoczynano działalność gospodarczą, nikt nie przewidział takiego rozwoju 
gospodarczego.  Niebawem prawdopodobnie trzeba będzie nakreślić nową politykę                         
w zakresie  planowania  terenów pod usługi i przemysł.  Dzisiejsze problemy  mają 
podłoŜe w korzystnych dla mieszkańców decyzjach urzędniczych.  Przypomniał,  Ŝe 
kiedyś w latach 60 –tych czy 70-tych projektowano bardzo szerokie ulice, wynikało to 
z ogólnych przepisów. Później   urzędnicy wychodząc naprzeciw zapotrzebowaniu 
mieszkańców zatwierdzali podziały nieruchomości,  na mocy których powstawały 
wąskie drogi wewnętrzne. Zabrakło wtedy myślenia perspektywicznego. Te decyzje 
dzisiaj  skutkują wieloma  utrudnieniami i problemami zarówno w momencie budowy 
drogi jak i  podczas jej uŜytkowania.  Zapisy planu  przestrzennego zagospodarowania  
miasta często sankcjonują stan zastawny dlatego teŜ tworzy się wąskie drogi tzw. ciągi 
pieszo – jezdne.  Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska  podkreślił, Ŝe 
sprawy dróg są priorytetem  dla obecnych władz miasta, jednak często  rozwiązanie 
zadawnionych problemów  wymaga czasu.  Na zakończenie  zadeklarował, Ŝe  władze 
miasta robią wszystko aby wykonać nawierzchnię ul. Wołodyjowskiego od strony                  
ul. Broniewskiego. Podjęte zostaną wszelkie starania aby wykonać łącznik ul. 
Wołodyjowskiego z ul. Podstoczysko.  

Pan Kazimierz Król   poinformował o tym, Ŝe  w związku z działaniami  
urzędników miasta jako właściciele Zakładu zostali zmuszeni do przesunięcia 
ogrodzenia, jednak po tych decyzjach wydano kolejne 3 pozwolenia na budowę 
praktycznie w pasie drogowym ul. Wołodyjowskiego. Podkreślił, Ŝe zgłaszał tę sprawę 
do Burmistrza Miasta.  Zadeklarował, Ŝe  w razie potrzeby nadal jest  w stanie 
odsprzedać miastu niezbędną ilość gruntu jak równieŜ przestawić ogrodzenie.  Pan 
Kazimierz Król  zaapelował o  zdjęcie znaku zakazu  ruchu samochodów cięŜarowych  
na ul. Wołodyjowskiego od strony u. Małkińskiej.   Dodał, Ŝe stan nawierzchni ulicy 
od strony  ul. Broniewskiego jest bardzo zły i powoduje wiele problemów przy 
wjeździe i w ruchu samochód  cięŜarowych  

 

Przewodniczący Rady Miast p. Krzysztof Laska   zadeklarował, Ŝe w momencie 
budowy nawierzchni ul. Wołodyjowksiego od ul. Broniewskiego, zostanie 
tymczasowo dopuszczony ruch samochodów cięŜarowych od strony ul. Małkińskiej.  
Zapewnił, Ŝe zostanie dokonana analiza znaków drogowych w mieście.  

Burmistrz Miasta p. Mieczysław Szymalski  wyjaśnił, Ŝe Urząd Miasta nie 
wydaje pozwoleń  na budowę, jest to kompetencja  Starostwa Powiatowego, na co 
miasto nie ma wpływu.  Problemy z uregulowaniem ul. Wołodyjowskiego w duŜej 
mierze  wynikają z winy mieszkańców, którzy się wgrodzili w pas drogowy.  Obecnie 
trzeba uwzględniać stan  zastany. Podkreślił, Ŝe  trudno jest  pozwolić na ruch 



samochodami cięŜarowymi o duŜej ładowności  po  drodze, która  jest do tego 
nieprzystosowana tj. w przypadku nawierzchni ul. Wołodyjowskiego od strony                     
ul. Małkińskiej.  Zaznaczył, Ŝe dojazd do zakładów  zlokalizowanych przy                           
ul. Wołodyjowskiego jest moŜliwy  od strony ul. Broniewskiego.  Podkreślił, Ŝe 
władze miasta w Ŝaden sposób nie chcą utrudniać  rozwoju przedsiębiorcom, wręcz 
starają się wychodzić im naprzeciw. Ruch samochodów cięŜarowych nie powinien 
odbywać się na drogach osiedlowych, przeciwko temu interweniują mieszkańcy 
osiedli.  

Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej  Lokatorsko – Własnościowej „Nasz Dom” 
p. Mirosław Przastek poruszył  sprawę gruntu połoŜonego na tyłach  siedziby Urzędu 
Skarbowego. Grunt ten został przekazany Spółdzielni w 1991r. w uŜytkowanie 
wieczyste, Spółdzielnia podjęła  czynności związane z  zagospodarowaniem  tego 
terenu sporządzono harmonogram zabudowy, obecnie władze miasta podjęły starania 
o  odebranie tego gruntu /wykreślenie z księgi wieczystej  uŜytkownika wieczystego/. 
Zwrócił się z  pytaniem  na jakich warunkach  Spółdzielnia ma nadal korzystać                      
z przedmiotowego gruntu.  W dalszej kolejności   zwrócił się z pytaniem o  plany 
dotyczące zagospodarowania terenu znajdującego się w rejonie ul. 3 Maja, Dubois, 
Kościuszki  i Słowackiego. Pan Mirosław Przastek  zaapelował o to aby koncepcja 
uwzględniła  funkcję  komunikacyjną i odpowiednią ilość parkingów.  Następnie p. 
Mirosław Przastek  poinformował zebranych o tym, Ŝe na początku roku Burmistrz 
Miasta zorganizował spotkanie z Prezesami Spółdzielni Mieszkaniowych w sprawie 
przekształcania prawa uŜytkowania wieczystego w prawo własności. Na spotkaniu 
wypracowano harmonogram działań jednak do tej pory nic się w tej sprawie nie dzieje. 
Dodał, Ŝe inne miasta podejmują stosowne uchwały np. Węgrów podjął decyzję                    
o przekształceniu prawa  uŜytkowania wieczystego w prawo własności                                   
z zastosowaniem 99 % bonifikaty.  

Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej Lokatorsko – Własnościowej „Nasz Dom”           
p. Mirosław Przastek  poinformował zebranych o tym, Ŝe  Spółdzielnia przystąpiła do 
prac związanych z modernizacją  dróg osiedlowych.  Z dróg tych korzystają nie tylko 
mieszkańcy osiedla tj. np. z drogi dojazdowej do przedszkola na ul. Armii Krajowej.              
W związku z tym wystąpił do władz miasta o partycypację w tego typu zadaniach.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska poinformował o tym, Ŝe 
Burmistrz Miasta udzieli  odrębnej odpowiedzi na pytania zgłoszone przez Prezesa 
Spółdzielni Mieszkaniowej p. Mirosława Przastka. 

Prezes Stowarzyszenia „ Nadzieja Przeciw Biedzie i Bezrobociu” p. Sebastian 
Szydlik przedstawił  stanowisko  Stowarzyszenia zawierające pozytywną ocenę 
współpracy Stowarzyszenia z władzami miasta i  odniesienie  do artykułów prasowych 
na temat funkcjonowania Stowarzyszenia. Stanowisko Stowarzyszenia w załączeniu 
do Protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska  zaapelował o to aby na forum 
Rady Miasta nie przenosić konfliktów między Stowarzyszeniami. Wyraził 
zadowolenie z funkcjonowania w mieście tego typu Stowarzyszeń, jednak 
przypomniał, Ŝe  miasto posiada swoje jednostki, które  realizują ustawowe  zadania        
w zakresie polityki socjalnej.   



Radny p. Mieczysław Pasztaleniec podniósł sprawę znacznej  podwyŜki 
wartości gruntów będących w uŜytkowaniu wieczystym Spółdzielni Mieszkaniowej 
„Nasz Dom”. Radny poinformował o tym, Ŝe nastąpił dwukrotny wzrost wartości  
gruntów.  Mieszkańcy z niedowierzaniem przyjmują tę informację. Zdaniem Radnego, 
wydaje się, Ŝe jest to sztucznie zawyŜona cena, być moŜe efekt konkretnej polityki, 
której cel jest dla mieszkańców nieznany.  Radny p. Mieczysław Pasztaleniec 
stwierdził, Ŝe winą  Zarządu Spółdzielni Mieszkaniowej jest to, Ŝe nie nagłośnia tej 
sprawy.  

Wiceprzewodniczący Rady p. Eugeniusz Gałązka stwierdził, Ŝe w Ŝyciu miasta  
konflikty zawsze powstają jako przykład podał realizację  chodnika w ul. Okrzei. 
Mieszkańcy protestują dlaczego akurat realizowana jest   konkretna strona ulicy, a nie 
druga.  Być moŜe  konfliktu i interwencji mieszkańców by nie było gdyby wcześniej   
odbyło się spotkanie z mieszkańcami w tej sprawie. Wystąpił do Burmistrza Miasta                
o wyeliminowanie tego typu sytuacji kiedy, urzędnik wysyła do mieszkańca wezwanie 
do stawienia się w Urzędzie, a gdy mieszkaniec przychodzi urzędnika nie ma /a nikt 
poza nim nie  moŜe załatwić sprawy/.  Wniósł o wzywanie  petentów zgodnie                       
z kodeksem postępowania administracyjnego tj. ze  wskazaniem dnia i godziny.  

Radny p. Krzysztof Listwon  nawiązując do  sprawy ul. Wołodyjowskiego 
stwierdził, Ŝe wszystkie  działania na tej ulicy były zgodne z prawem ale niezgodne                
z logiką.  Urzędnicy wydając konkretne decyzje   zapewne zdawali sobie sprawę z ich 
konsekwencji. Radni w momencie realizacji budynku p. P. Pakieły „byli bezradni „.  
Zasadniczą sprawąa jest to, ze tego typu sprawy dzieją się  na tzw. oczach urzędników.  

Zastępca Burmistrza Miasta p. Jerzy Pawluczuk wyjaśnił,  to Ŝe na  decyzję  po 
której stronie ul. Okrzei będzie budowany chodnik wpłynął stan techniczny 
krawęŜnika.  Dodał, Ŝe ze względów finansowych  chodniki realizowane są tylko po 
jednej stronie ulicy. 

Burmistrz Miasta p. Mieczysław Szymalski  nawiązał  do wniosku Zastępcy 
Burmistrza Miasta o udzielnie upowaŜnienia do   przesuwania niewielkich środków 
pomiędzy  poszczególnymi zadaniami inwestycyjnymi, w okresie miedzy sesjami. 
Wystąpił  do Rady Miasta o udzielenie tego typu upowaŜnienia będą to przesunięcia 
rzędu 10-30 tys. zł, które nie spowodują zwiększenia ogólnej kwoty   zaplanowanej na 
inwestycje . Takie upowaŜnienie usprawni realizację zadań.  

Radny p. Krzysztof Listwon  jako Przewodniczący Komisji Gospodarki 
Finansowej i Rozwoju Społeczno – Gospodarczego stwierdził, Ŝe Rada Miasta 
poprzedniej kadencji udzieliła takiego upowaŜnienia  i sprawdziło się to w  praktyce.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska nie widząc sprzeciwu uznał,  
Ŝe Rada Miasta dopuszcza stosowanie niewielkich przesunięć środków pomiędzy 
poszczególnymi zadaniami inwestycyjnymi w okresie między sesjami. Przesunięcia te 
nie mogą   spowodować zwiększenia ogólnej kwoty planowanej na zadania 
inwestycyjne planowane w budŜecie  

Przewodniczący Rady Miasta  p. Krzysztof Laska  złoŜył gratulacje 
Sekretarzowi Miasta p. Tomaszowi Skibickiemu w związku z wyborem na 
Przewodniczącego Forum Sekretarzy Mazowsza.  Pogratulował równieŜ 



samorządowej druŜynie piki noŜnej zakwalifikowania się  do Mistrzostw Polski  
Samorządowców  w halowej piłce noŜnej.  

 

Punkt 13. 
Zakończenie obrad. 

 
Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska  stwierdził, Ŝe porządek obrad V-ej 

zwyczajnej sesji Rady Miasta został wyczerpany, serdecznie podziękował wszystkim za 
aktywny udział w obradach,  po czym wypowiedział formułę: "Zamykam obrady V-ej sesji 
Rady Miasta Ostrów Mazowiecka".  

 Na tym obrady V zwyczajnej sesji Rady Miasta Ostrów Mazowiecka zostały 
zakończone.     

 

 

 

Protokolant 

 


